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Folketingets Kulturudvalg har den 17. juni 2020, efter ønske fra Ellen Trane Nørby (V), 

stillet mig følgende spørgsmål, nr. 344 (Alm. del), som jeg hermed besvarer. 

 

Spørgsmål: 

Det er aftalt, at højskolerne vil modtage statstilskud, selv om de ikke har haft elever i 

Corona-perioden og heller ikke kan køre med fuld kapacitet efter genoplukningen. Høj-

skolerne har anbefalet en model for udbetaling af tilskuddet, hvorefter der indtil nedluk-

ningen ved beregningen af statstilskuddet tages udgangspunkt i det faktiske elevtal og 

efter nedlukningen tages udgangspunkt i regnskabstallene for 2019. Vil ministeren i ly-

set heraf oplyse, hvorfor højskolerne fortsat ikke har fået at vide, hvilken model der vil 

blive anvendt ved udbetaling af skolernes statstilskud i skoleåret 2019-2020 og ligeledes, 

hvornår højskolerne kan forvente at få besked, da det er vigtigt for højskolerne at få klar-

hed af hensyn til blandt andet kreditorer og den langsigtede økonomiske planlægning i 

det hele taget, og hvorfor højskolerne endnu ikke har mulighed for at få forudbetalt acon-

tobeløb for statstilskuddet? 

 

Svar: 

Regeringen har ved en lovændring fået Folketingets opbakning til at tage skridt til at 

sikre højskolernes statstilskud i 2020 i lyset af COVID-19-krisen.  

 

Den konkrete udmøntning af ordningen for statstilskuddet sker efter sommerferien. 

 

Jeg skal bemærke, at skolerne som normalt får aconto-udbetalt deres statstilskud hver 

måned. Aconto-udbetalingen er beregnet på baggrund af højskolernes aktivitet i skole-

året 2018-2019. Dette har været tilfældet under hele Corona-nedlukningsperioden og vil 

fortsætte til og med november 2020. 

 

 

Joy Mogensen 
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